



Malayan Banking Berhad (3813-K)

Insurance

Takaful Pesona *Lady*

Enjoy life's best as it blossoms, worry-free

With Personal Accident coverage & protection against female-related illnesses and crime-related accidents and losses.



Malayan Banking Berhad (813-K)



Maybank

Who knows you better

Come to our branches **Call** 1300 88 6688 **Click** www.maybank2u.com

Being a woman in today's world can be a challenging experience. With Takaful PesonaLady by your side, you can breathe easy during your times of need and look forward to living a worry-free life.

Brought to you by Maybank, Takaful PesonaLady provides Personal Accident, female-related illnesses as well as crime protection benefits in a comprehensive plan. Takaful PesonaLady also offers extensive coverage for female cancers and ATM cash withdrawal losses whilst rewarding mothers who deliver twins or more. With affordable contribution rates and endless benefits, Takaful PesonaLady is the easiest way to a fruitful life for you and your loved ones.



What is Takaful?

Takaful is a mutual assistance scheme based on the spirit of brotherhood and solidarity where participants agree to assist each other financially in case of predefined events taking place. With this intention in mind, participants pay their contribution on the basis of 'tabarru' (donation) to the General Takaful Fund managed by Etiqa Takaful Berhad (ETB).

What will I enjoy with Takaful PesonaLady?

Features and benefits include:

- Personal Accident coverage and protection against female-related illnesses and crime-related accidents and losses
- Hassle-free participation
- Easy and reliable contribution payment mode via auto debit
- Flexible payment options of monthly or yearly contributions

Table of Benefits

The following is a summary of Takaful PesonaLady benefits:

Takaful PesonaLady Benefits	Sum Covered (RM)
Accidental Death Benefit is paid if Bodily Injury results in Accidental Death.	100,000
Permanent Disability Benefit is paid if Bodily Injury results in Permanent Disablement due to Accident.	
a. Permanent Total Paralysis or complete insanity or injuries resulting in being permanently bedridden.	200,000
b. Permanent Total Loss of Sight of both eyes or use of both hands or both feet or both limbs or combination of these.	200,000
c. Permanent Total Loss of Hearing in both ears.	150,000
d. Permanent Total Loss of Speech.	120,000
e. Permanent Total Loss of Sight of one eye or use of one hand or leg.	100,000
f. Permanent Total Loss of Hearing in one ear.	50,000
g. Permanent Total Loss of use of a shoulder, elbow, knee, ankle or wrist.	30,000
h. Permanent Total Loss of use of a hip.	30,000

<p>i. Permanent Total Loss of use or loss by amputation of:</p> <ul style="list-style-type: none"> i. One thumb ii. One forefinger iii. Any other finger or one big toe iv. Any other toe 	<p>20,000 20,000 10,000 4,000</p>
<p>Compassionate Cash A cash amount will be given to your family in the event of:</p> <ul style="list-style-type: none"> a. Accidental Death; or b. Death due to Maternity Complication arising from Accident. 	<p>2,000</p>
<p>Female Cancers A cash amount is paid if you are diagnosed to be suffering from any or combination of Cancers which are Breast, Cervical, Uterine, Ovarian, Fallopian Tubes, Vulva and Vagina Cancers.</p>	<p>20,000</p>
<p>Death due to Maternity Complications A cash amount is paid in the event of your death within 30 days from pregnancy complications or miscarriage as a result of an Accident.</p>	<p>20,000</p>
<p>Facial Reconstructive Surgery or Dental Treatment due to Accident Reimburse for the actual cost incurred, to undergo corrective surgery to the head, face and/or neck, or treatment of injury of or damage to teeth, up to an amount not exceeding RM10,000 per year.</p>	<p>10,000</p>
<p>Compassionate Cash due to Infertility arising from Accident A cash amount is paid in the event of total and permanent inability to conceive or become pregnant resulting from accidental injury to the reproductive organs (ovaries and/or womb).</p>	<p>10,000</p>
<p>Hospital Confinement Allowance due to Accident An allowance is paid for Each Day of Hospital Confinement due to Accident up to a maximum of 100 days or RM10,000 per year.</p>	<p>10,000 (100 per day)</p>
<p>Medical Expenses due to Accident Reimburse for the actual cost of medical and hospital expenses due to Accident up to an amount not exceeding RM5,000 per year. Subsequent expenses for any traditional treatment are included but this is limited to RM50 per visit and a maximum of RM500 per Accident.</p>	<p>5,000</p>

<p>Skin Grafting due to Accident and/or Burns Reimburse for the actual cost of undergoing skin transplant due to accident and/or burns up to an amount not exceeding RM5,000 per year.</p>	<p>5,000</p>
<p>Ambulance Fee Reimburse for actual fee incurred up to RM500 limited to one incident, per year for the use of road ambulance as a result of accident.</p>	<p>500</p>
<p>Kidnap and Abduction Reimburse for expenses incurred in the event of Kidnap and Abduction: a. Inclusive of the hiring of a private investigator - up to RM5,000 and/or b. For information leading to your safe recovery - up to RM25,000</p>	<p>30,000</p>
<p>Snatch Theft Compensation is paid for your jewellery, money or personal effects carried or worn and necessary expenses incurred for the replacement of personal identification card, driving license, passport, credit cards and/or bank cards stolen or damaged by a snatch thief or wayside robbery up to an amount of RM1,000 per year.</p>	<p>1,000</p>
<p>ATM Cash Withdrawal Protection Compensation is paid for your loss of actual cash as a result of unauthorized use of your bank card for withdrawal of cash by force or threat by any unknown person up to RM1,000 per year.</p>	<p>1,000</p>
<p>Compassionate Cash for Domestic Violence A cash amount is paid per year in the event of domestic violence caused by your family or household member, resulting in your personal injuries, financial loss or damage to your property.</p>	<p>500</p>
<p>Family Prosperity Bonus for delivery of twins and more Benefit is paid per year in the event of the birth of twins or more, by natural birth or Caesarean Section.</p>	<p>1,000</p>

Contribution

This is a yearly renewable certificate. Enjoy the freedom to pay Takaful PesonaLady's contribution on a monthly or yearly basis.

Age (years)	Yearly Contribution (RM) ¹	Monthly Contribution (RM) ¹
18 - 40	265	24.00
41 - 60	485	43.00
61 - 70 ²	485	43.00

¹ The contribution is inclusive of RM10 stamp duty.

² Certificate renewal is applicable from age 61 up to 70, subject to our satisfaction of your state of health. Renewal contribution shall be based on the age band of 41 - 60.

Contribution shall be based upon your attained age as of the effective date of Takaful, monthly or yearly renewal date of this certificate whichever is applicable.

Contribution rates are not guaranteed and may increase or be varied by us upon renewal of the certificate based on:

- Your attainment of age forty one (41) years old. Contribution applicable shall be amended on the next due monthly or yearly billing payment date; or
- Our portfolio claims experience in this class of business.

You will be advised at least thirty (30) days in advance should your contribution payment amount be amended.

Surplus Sharing

At maturity, the surplus (if any) from the Fund will be shared between ETB and all eligible participants in the ratio of 50:50.

Eligibility

To be eligible, you must be a Malaysian Citizen or Permanent Resident of Malaysia, aged between 18 and 60 years. Certificate renewal is applicable up to maximum age of 70, subject to our satisfaction of your state of health.

Visit your nearest Maybank branch to have a friendly discussion with our Financial Executive on a no obligation basis. Alternatively, you may call us at **1300 88 6688** or visit our website at **www.maybank2u.com** for further information.

This brochure contains the essential features, provisions, conditions and exclusions of Maybank Takaful PesonaLady to allow you to make an informed decision before purchasing the product.

You may refer to the booklet on “Medical and Health Takaful (MHT)” issued by BNM for more information on MHT.

You should satisfy yourself that this plan will best serve your needs and that the contribution payable under the certificate is an amount you can afford. This brochure is not a contract of Takaful. The precise benefits, terms and conditions and other details are available in the Takaful Contract. You will be given a copy of the Takaful Contract as proof of purchase.

Frequently Asked Questions

Will I be covered if I am abroad?

You will not be covered if you are outside Malaysia:

- a. on business or vacation for a period exceeding three (3) consecutive months per year; or
- b. to seek medical treatment overseas although such treatment is available locally.

What happens if I am diagnosed with an illness right after I purchased the certificate?

The benefit will not be payable for any illness occurred or contracted during the first thirty (30) days of the effective date of the Takaful for the first year except for accident.

Should I decide to cancel my purchase of this certificate, will there be a surcharge?

You are entitled to a 15-day ‘free look’ period after purchase of this certificate. Should you decide to cancel, we will refund all contributions paid, less any medical expenses incurred by us in the process of issuing the certificate, if any.

What are pre-existing illnesses and specified illnesses?

Pre-existing illnesses shall mean disabilities that the participant has reasonable knowledge of. The participant may be considered to have reasonable knowledge of a pre-existing condition where the condition is one for which:

- a. the participant had received or is receiving treatment; or
- b. medical advice, diagnosis, care or treatment has been recommended; or
- c. clear and distinct symptoms are or were evident; or
- d. its existence would have been apparent to a reasonable person in the circumstances.

Specified illnesses shall mean the following disabilities and its related complications, occurring within the first hundred twenty (120) days of Takaful period of the participant:

- a. Hypertension, diabetes mellitus and cardiovascular disease
- b. All tumours, cancers, cysts, nodules, polyps, stones of the urinary system and biliary system

- c. All ear, nose (including sinuses) and throat conditions
- d. Hernias, haemorrhoids and fistulae
- e. Endometriosis including disease of the reproductive system
- f. Vertebro-spinal disorders (including disc) and knee conditions

Is there any survival period for Female Cancers benefit?

Yes, you will be subjected to thirty (30) days of survival period from the day you are diagnosed with any Female Cancers.

What happens if I decide to switch certificates?

You are advised to consider carefully before switching product as the new product will have its own underwriting benefits, provisions, conditions and exclusions which may or may not be appropriate to your Takaful needs. If in doubt as to whether Takaful PesonaLady is suitable for you, please contact our Customer Service or Financial Executive.

Is the certificate renewal guaranteed?

The renewability of the certificate is not guaranteed and the Takaful Operator reserves the right to cancel the certificate accordingly at certificate renewal by giving a minimum thirty (30) days written notice to the participant.

What happens if I forget to pay the contribution?

The cessation of contribution payment before the end of the period of Takaful will lead to an early termination of coverage to the participant.

Limitations

We shall not pay for any benefit under this certificate caused by or contributed to by or related to any of the following:

1. Pre-existing illness; or
2. Specified illness occurring during the first hundred twenty (120) days of continuous cover; or
3. Any medical or physical conditions arising within the first thirty (30) days of the Effective Date of Takaful or reinstatement date whichever is latest except for Accidental Injuries; or
4. Congenital conditions; or
5. Any acts whether sane or insane, suicide pacts or attempted suicide, or assault or self-inflicted injury; or
6. Except as stated in Compassionate Cash and Maternity Complications benefits, any condition which is or results from a complication of pregnancy, childbirth, miscarriage or abortion; or
7. Intoxication by alcohol or drugs; or
8. AIDS and/or HIV; or

9. Mental and nervous disorders; or
10. Complication of venereal disease; or
11. Taking part in naval, military, air force, police force, fire service department or any armed forces operation or any armed occupation; or
12. Engaging in diving, mining, logging, underground works, explosive making or handling or custodians or blasters, gas manufacturing or whilst on duty as a ship crew or fisherman; or
13. Any acts of war, strike, riot or civil commotion; or
14. Contamination of radiation or nuclear; or
15. Terrorism; or
16. The participant engaging in training or practicing for or taking part in:
 - a. any underwater activities involving the use of underwater breathing apparatus or scuba diving; or
 - b. climbing or mountaineering necessitating the use of ropes or guides; or
 - c. pot-holing, hiking/trekking in remote areas unless with licensed guides; or
 - d. parachuting, hang-gliding, bungee jumping or any diving activities; or
 - e. winter sports, hunting, polo-playing, steeple-chasing, waterskiing or any racing activities other than on foot; or
 - f. professional sports of any kind.

Important Note

This brochure is a brief description only and is not exhaustive. For complete details on exclusions, terms and conditions, please refer to your Takaful Contract.

This plan is underwritten by Etiqa Takaful Berhad (266243-D), a subsidiary of Malayan Banking Berhad (3813-K), which is the largest financial institution in Malaysia.

In the event of conflict between the English, Bahasa Malaysia and Mandarin versions, the English version shall prevail.



Kehidupan wanita kini dipenuhi dengan pelbagai cabaran. Dengan Takaful PesonaLady, anda mampu mengharungi detik-detik mencabar dan menikmati kehidupan dengan lebih yakin dan tenang.

Dibawa khas untuk anda oleh Maybank, Takaful PesonaLady memberi faedah perlindungan Kemalangan Peribadi, penyakit-penyakit yang berkaitan dengan wanita serta perlindungan terhadap jenayah, di dalam satu pelan komprehensif. Takaful PesonaLady juga menawarkan perlindungan yang ekstensif untuk kanser wanita, kehilangan pengeluaran tunai dari Mesin Juruwang Automatik (ATM) serta memberi imbuhan kepada para ibu yang melahirkan anak kembar dua atau lebih. Dengan kadar sumbangan yang mampu dibayar dan manfaat yang tidak terbatas, Takaful PesonaLady merupakan laluan paling mudah untuk menikmati kehidupan penuh bermakna buat diri anda dan juga orang-orang yang anda sayangi.



Apakah itu Takaful?

Takaful merupakan suatu skim saling bantu-membantu berlandaskan semangat persaudaraan dan perpaduan di mana para peserta bersetuju untuk membantu antara satu sama lain secara kewangan sekiranya berlaku keadaan-keadaan tertentu yang telah ditetapkan. Dengan niat sedemikian, peserta membayar sumbangan mereka berasaskan 'tabarru' (pemberian) kepada Dana Takaful Am yang dikendalikan oleh Etiqa Takaful Berhad (ETB).

Apa yang boleh saya nikmati dengan Takaful PesonaLady?

Ciri-ciri dan faedahnya termasuk:

- Perlindungan Kemalangan Peribadi dan perlindungan terhadap penyakit yang berkaitan dengan wanita dan kemalangan serta kerugian yang berkaitan dengan jenayah
- Penyertaan yang mudah
- Kaedah pembayaran sumbangan yang mudah dan cekap secara autodebit
- Pilihan pembayaran yang fleksibel secara ansuran bulanan atau sumbangan tahunan

Jadual Faedah

Faedah-faedah Takaful PesonaLady adalah seperti berikut:

Manfaat-Manfaat Takaful PesonaLady	Jumlah Perlindungan (RM)
Kematian Akibat Kemalangan Manfaat dibayar sekiranya Kecederaan Badan menyebabkan Kematian Akibat Kemalangan.	100,000
Ketidakupayaan Kekal Manfaat dibayar sekiranya Kecederaan Badan menyebabkan Ketidakupayaan Kekal akibat kemalangan.	
a. Lumpuh Kekal Menyeluruh atau gila sepenuhnya atau kecederaan yang menyebabkan terlantar kekal.	200,000
b. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi Penglihatan kedua-dua belah mata atau penggunaan kedua-dua belah tangan atau kedua-dua belah kaki atau kedua-dua belah tangan dan kaki atau kombinasi daripadanya.	200,000
c. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi Pendengaran kedua-dua belah telinga.	150,000
d. Kehilangan Kekal Menyeluruh daya Pertuturan.	120,000

e. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi Penglihatan sebelah mata atau penggunaan satu tangan atau satu kaki.	100,000
f. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi Pendengaran sebelah telinga.	50,000
g. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi penggunaan bahu, siku, lutut, pergelangan kaki atau pergelangan tangan.	30,000
h. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi penggunaan pinggul.	30,000
i. Kehilangan Kekal Menyeluruh bagi penggunaan atau kehilangan akibat dikudungkan bagi:	
i. Satu ibu jari	20,000
ii. Satu jari telunjuk	20,000
iii. Mana-mana jari lain atau ibu jari kaki	10,000
iv. Mana-mana jari kaki	4,000
Tunai Ihsan Jumlah tunai akan diberikan kepada keluarga anda sekiranya berlaku: a. Kematian Akibat Kemalangan; atau b. Kematian Akibat Komplikasi Bersalin akibat daripada Kemalangan.	2,000
Kanser Wanita Jumlah tunai dibayar sekiranya anda didiagnosis mengalami mana-mana atau kombinasi Kanser iaitu Kanser Payudara, Serviks, Rahim, Ovari, Tiub Falopio, Vulva dan Vagina.	20,000
Kematian akibat Komplikasi Bersalin Jumlah tunai dibayar sekiranya kematian anda berlaku dalam masa 30 hari daripada komplikasi kehamilan atau keguguran akibat daripada Kemalangan.	20,000
Pembedahan Rekonstruktif Muka atau Rawatan Pergigian akibat Kemalangan Bayaran balik bagi kos sebenar yang dibelanjakan untuk membuat penampalan pada kepala, muka dan/atau leher, atau rawatan kecederaan atau kerosakan pada gigi semula jadi sehingga jumlah tidak melebihi RM10,000 setahun.	10,000
Tunai Ihsan akibat Ketidaksuburan akibat daripada Kemalangan Jumlah tunai dibayar sekiranya berlaku ketidakmampuan kekal dan menyeluruh untuk hamil akibat kecederaan disebabkan kemalangan terhadap organ-organ reproduktif (ovari dan/atau rahim).	10,000

<p>Elaun Kemasukan ke Hospital akibat Kemalangan Elaun dibayar bagi Setiap Hari Kemasukan ke Hospital akibat Kemalangan sehingga maksimum 100 hari atau RM10,000 setahun.</p>	<p>10,000 (100 per day)</p>
<p>Perbelanjaan Perubatan akibat Kemalangan Bayaran balik bagi kos sebenar perbelanjaan perubatan dan hospital disebabkan Kemalangan sehingga jumlah tidak melebihi RM5,000 setahun. Perbelanjaan berikutnya bagi sebarang rawatan tradisional adalah termasuk tetapi terhad kepada RM50 bagi setiap lawatan dan maksimum RM500 bagi setiap Kemalangan.</p>	<p>5,000</p>
<p>Pembedahan Kulit akibat Kemalangan Bayaran balik bagi kos sebenar membuat pemindahan kulit akibat daripada kemalangan dan/atau kelecuman sehingga jumlah yang tidak melebihi RM5,000 setahun.</p>	<p>5,000</p>
<p>Yuran Ambulans Bayaran balik bagi kos sebenar yang dibelanjakan sehingga RM500 terhad kepada satu kemalangan dalam setahun bagi penggunaan ambulans jalanraya akibat dari kemalangan.</p>	<p>500</p>
<p>Penculikan Bayaran balik bagi kos perbelanjaan yang ditanggung sekiranya berlaku Penculikan: a. Termasuk mengupah penyiasat persendirian - sehingga RM5,000 dan/ atau b. Bagi maklumat yang akhirnya membawa kepada penemuan anda (hidup) - sehingga RM25,000</p>	<p>30,000</p>
<p>Ragut Ganti rugi bagi barang-barang kemas, wang atau barangan peribadi yang dibawa atau dipakai berserta perbelanjaan-perbelanjaan yang diperlukan yang berlaku bagi penggantian kad pengenalan peribadi, lesen memandu, pasport, kad-kad kredit dan/atau kad-kad bank yang dicuri atau dirosakkan oleh peragut atau penyamun jalanraya sehingga jumlah maksimum RM1,000 setahun.</p>	<p>1,000</p>
<p>Perlindungan Pengeluaran Tunai Mesin Juruwang Automatik Ganti rugi dibayar bagi kehilangan tunai sebenar anda akibat daripada penggunaan kad bank anda tanpa kebenaran bagi pengeluaran wang tunai dengan paksaan atau ugutan oleh mana-mana orang yang tidak dikenali sehingga RM1,000 setahun.</p>	<p>1,000</p>

Tunai Ihsan bagi Keganasan Rumah Tangga Jumlah tunai setahun bagi keganasan rumah tangga yang disebabkan oleh ahli keluarga atau isi rumah anda, yang menyebabkan anda mengalami kecederaan peribadi, kerugian kewangan atau kerosakan terhadap harta anda.	500
Bonus Kemakmuran Keluarga bagi kelahiran anak kembar dua atau lebih Manfaat dibayar setahun sekiranya terdapat kelahiran anak kembar dua atau lebih, melalui kelahiran normal atau secara pembedahan.	1,000

Sumbangan

Ini adalah sijil yang diperbaharui setiap tahun. Nikmatilah kebebasan untuk membayar sumbangan Takaful PesonaLady secara bulanan atau tahunan.

Umur (tahun)	Sumbangan Tahunan (RM) ¹	Sumbangan Bulanan (RM) ¹
18 - 40	265	24.00
41 - 60	485	43.00
61 - 70 ²	485	43.00

¹ Sumbangan ini termasuklah duti setem bernilai RM10.

² Pembaharuan sijil adalah terpakai dari umur 61 hingga 70, tertakluk kepada syarat bahawa kami berpuas hati dengan kesihatan anda. Sumbangan pembaharuan adalah berdasarkan peringkat umur 41 - 60.

Sumbangan akan berdasarkan umur anda pada tarikh pembaharuan bulanan atau tahunan bagi sijil ini, yang mana berkenaan.

Kadar sumbangan adalah tidak dijamin dan mungkin akan dinaikkan atau berbeza semasa sijil diperbaharui, berdasarkan kepada:

- Anda mencapai usia empat puluh satu (41) tahun. Sumbangan yang ditetapkan akan dipinda pada tarikh bayaran bulanan atau tahunan yang berikutnya; atau
- Pengalaman tuntutan portfolio kami di dalam bidang perniagaan ini.

Kami akan menasihatkan anda tentang perubahan tersebut sekurang-kurangnya tiga puluh (30) hari lebih awal sebelum sumbangan anda dinaikkan.

Perkongsi Lebihan

Pada tahap matang, lebihan dari dana (jika ada) akan dikongsi antara ETB semua peserta yang layak dengan nisbah 50:50.

Kelayakan

Untuk layak menyertai pelan ini, anda mestilah merupakan Warganegara Malaysia atau Penduduk Tetap Malaysia, yang berumur antara 18 hingga 60 tahun. Sijil ini akan diperbaharui sehingga umur maksimum 70 tahun, dengan syarat bahawa kami berpuas hati terhadap tahap kesihatan anda.

Kunjungi cawangan Maybank terdekat anda untuk berbincang dengan Eksekutif Kewangan kami tanpa sebarang syarat. Selain itu, anda juga boleh menghubungi kami di **1300 88 6688** atau layari laman web kami di **www.maybank2u.com** untuk maklumat lanjut.

Risalah ini mengandungi ciri-ciri penting, peruntukan, syarat-syarat dan pengecualian bagi Maybank Takaful PesonaLady untuk membolehkan anda membuat keputusan yang tepat sebelum membeli produk berkenaan.

Anda boleh merujuk buku kecil tentang Takaful Perubatan dan Kesihatan (*Medical and Health Takaful - MHT*) yang dikeluarkan oleh BNM untuk mendapatkan keterangan lanjut tentang MHT.

Anda harus yakin bahawa pelan ini mampu memenuhi keperluan anda dan sumbangan yang dibayar di bawah sijil ini merupakan jumlah yang anda mampu. Risalah ini bukan kontrak Takaful. Manfaat-manfaat, terma-terma dan syarat-syarat terperinci serta butiran-butiran lain, terdapat di dalam Kontrak Takaful. Anda akan diberi satu salinan Kontrak Takaful sebagai bukti pembelian.

Soalan-soalan Lazim

Adakah saya akan dilindungi sekiranya saya berada di luar negeri?

Anda tidak akan dilindungi sekiranya anda berada di luar Malaysia:

- bagi tujuan perniagaan atau percutian bagi tempoh yang melebihi tiga (3) bulan berturut-turut dalam setahun; atau
- untuk mencari rawatan perubatan di luar negeri walaupun rawatan sedemikian boleh didapati di Malaysia.

Apa akan terjadi sekiranya saya didiagnosis menghadapi suatu penyakit sebaik setelah membeli sijil berkenaan?

Manfaat tidak akan dibayar bagi sebarang penyakit yang terjadi atau dihadapi dalam tempoh tiga puluh (30) hari yang pertama dari tarikh Takaful berkuatkuasa untuk tahun pertama sijil kecuali untuk kemalangan.

Sekiranya saya membuat keputusan untuk membatalkan pembelian sijil ini, adakah terdapat sebarang surcaj yang dikenakan?

Anda berhak mendapat “tempoh bertenang” (*free look*) selama lima belas (15) hari selepas membeli sijil ini, di mana, sekiranya anda memutuskan untuk membatalkan sijil, kami akan membayar balik kesemua sumbangan yang dibayar, setelah ditolak sebarang perbelanjaan perubatan yang ditanggung oleh kami dalam proses mengeluarkan sijil tersebut, sekiranya ada.

Apakah maksud penyakit-penyakit sedia ada dan penyakit-penyakit khusus?

Penyakit-penyakit sedia ada bermaksud hilang upaya yang mana peserta mengetahui kewujudannya. Peserta dianggap mengetahui kewujudan penyakit sedia ada sekiranya berlaku salah satu keadaan di bawah:

- a. Peserta telah menerima atau sedang menerima rawatan; atau
- b. nasihat perubatan, diagnosis, penjagaan atau rawatan telah dicadangkan; atau
- c. simptom-simptom adalah jelas kelihatan jelas dan nyata terbukti; atau
- d. kewujudannya adalah jelas kelihatan kepada seorang yang munasabah apabila melihat keadaannya.

Penyakit-penyakit khusus bermaksud ketidakupayaan yang berikut dan komplikasi-komplikasi yang berkaitan dengannya, berlaku dalam tempoh seratus dua puluh (120) hari pertama tempoh Takaful kepada peserta:

- a. Hipertensi, diabetes mellitus dan penyakit kardiovaskular
- b. Semua jenis tumor (ketumbuhan), kanser, sista, nodul, polip, batu dalam sistem kencing dan sistem biliari
- c. Semua penyakit telinga, hidung (termasuk sinus) dan tekak
- d. Hernia, hemoroid dan fistula
- e. Endometriosis termasuk penyakit sistem pembiakan
- f. Gangguan vertebro spina (termasuk cakera) dan keadaan lutut

Adakah terdapat sebarang tempoh selamat (*'survival period'*) untuk faedah Kanser Wanita?

Ya, anda akan tertakluk kepada tempoh survival selama tiga puluh (30) hari dari tarikh anda didiagnosis dengan sebarang jenis Kanser Wanita.

Apa akan terjadi sekiranya saya memilih untuk menukar sijil?

Anda dinasihatkan supaya mempertimbangkan dengan teliti sebelum menukar produk kerana produk baru akan mempunyai faedah-faedah penguderaitan, peruntukan, syarat-syarat dan pengecualiannya yang tersendiri yang mungkin atau tidak mungkin memenuhi keperluan Takaful anda. Sekiranya anda musykil sama ada Takaful Pesona Lady sesuai untuk anda, sila hubungi Perkhidmatan Pelanggan atau Eksekutif Kewangan kami untuk mendapatkan keterangan lanjut.

Adakah pembaharuan sijil terjamin?

Pembaharuan sijil adalah tidak terjamin dan pengendali Takaful berhak untuk membatalkan sijil tersebut semasa pembaharuan sijil dengan memberi notis bertulis minimum selama tiga puluh (30) hari kepada peserta.

Apa akan terjadi sekiranya saya terlupa membayar sumbangan?

Pemberhentian pembayaran sumbangan sebelum akhir tempoh Takaful akan menyebabkan penamatan awal terhadap perlindungan yang diberi kepada peserta.

Pengehadan

Kami tidak akan membayar bagi sebarang manfaat di bawah sijil ini yang disebabkan atau disumbangkan oleh atau berkaitan dengan mana-mana yang berikut:

1. Penyakit sedia ada; atau
2. Penyakit khusus yang berlaku dalam masa seratus dua puluh (120) hari pertama bagi perlindungan yang berterusan; atau
3. Sebarang perubatan atau keadaan fizikal yang timbul dalam tiga puluh (30) hari pertama Tarikh Takaful Berkuatkuasa atau tarikh pengembalian semula yang mana terdahulu kecuali kecederaan akibat Kemalangan; atau
4. Keadaan-keadaan kongenital; atau
5. Sebarang perbuatan sama ada siuman atau tidak siuman, percubaan atau persetujuan membunuh diri, atau kecederaan yang diakibatkan kepada diri sendiri; atau
6. Melainkan sepertimana yang dinyatakan dalam manfaat-manfaat Tunai Ihsan dan Komplikasi-Komplikasi Bersalin, sebarang keadaan yang diakibatkan daripada komplikasi kehamilan, kelahiran, keguguran atau pengguguran; atau
7. Kemabukan akibat alkohol atau dadah; atau

8. AIDS dan/atau HIV; atau
9. Gangguan mental dan saraf; atau
10. Komplikasi penyakit kelamin; atau
11. Menyertai pasukan tentera laut, darat, udara, polis, jabatan bomba atau mana-mana operasi pasukan bersenjata atau pekerjaan bersenjata; atau
12. Melibatkan diri dalam aktiviti menyelam, melombong, membalak, kerja-kerja bawah tanah, membuat bahan letupan atau mengendali atau menjaga bahan letupan, penghilangan gas atau ketika bertugas sebagai anak kapal atau nelayan; atau
13. Sebarang tindakan perang, mogok, rusuhan atau kekecohan awam; atau
14. Pencemaran radiasi atau nuklear; atau
15. Tindakan pengganas; atau
16. Peserta melibatkan diri dalam latihan atau berlatih untuk atau menyertai:
 - a. sebarang aktiviti di bawah air dengan penggunaan alat bantuan pernafasan atau kegiatan menyelam; atau
 - b. mendaki batu atau mendaki gunung yang memerlukan penggunaan tali atau penunjuk arah; atau
 - c. mengembara gua, mengembara di kawasan terpencil melainkan ditemani penunjuk arah berlesen; atau
 - d. payung terjun, peluncuran gantung, lompatan bungee atau sebarang aktiviti terjunan; atau
 - e. sukan musim dingin, pemburuan, permainan polo, perlumbaan merentasi halangan, bermain ski atau sebarang aktiviti perlumbaan selain daripada berjalan kaki; atau
 - f. sebarang jenis sukan professional.

Nota Penting

Risalah ini hanyalah merupakan penerangan ringkas sahaja dan tidak menyeluruh. Untuk butiran lengkap tentang pengecualian, terma-terma dan syarat-syarat, sila rujuk Kontrak Takaful anda.

Pelan ini ditaja jamin oleh Etiqa Takaful Berhad (266243-D), subsidiari Malayan Banking Berhad (3813-K), yang merupakan institusi kewangan terbesar di Malaysia.

Sekiranya terdapat prebezaan antara versi Bahasa Inggeris, Bahasa Malaysia dan Bahasa Mandarin, hendaklah dirujuk kepada versi Bahasa Inggeris.

身为时下女性的经历充满了挑战性，而Takaful PesonaLady回教保险将伴随您左右，在有需要时帮助减轻您的负担，让您对无忧无虑的人生充满希望。

马来亚银行隆重推出完善的Takaful PesonaLady回教保险，它具备个人意外、女性疾病和犯罪侵害保障。此外，Takaful PesonaLady回教保险也提供广泛的女性癌症和自动提款机现金提款损失保障，以及奖励分娩双胞胎或多胞胎的母亲。Takaful PesonaLady回教保险的献金数额相宜，而且附带多种给付利益，是让您本身与至亲过丰富无憾人生的最简单方法。



什么是回教保险？

Takaful回教保险是以团体主义和团结精神为主的互助计划，在此制度下，参与计划者同意一旦发生预先指定的事件时将会互相给予财务援助。为达到此目的，参与者将以‘tabarru’ (捐款) 方式支付献金给Etiqua回教保险有限公司 (ETB) 管理的普通回教保险基金。

Takaful PesonaLady具备何种好处？

其特色和好处包括：

- 个人意外保险以及女性疾病和犯罪侵害所导致的意外和损失保障
- 简单的参与手续
- 通过自动挂帐付款方式缴付献金，既方便又可靠
- 付款方式富伸缩性，可选择按月分期付款或每年缴付献金

赔偿给付表

以下是Takaful PesonaLady赔偿给付概要：

Takaful PesonaLady 给付	保额 (RM)
意外身亡 若身体受伤导致意外身亡。	100,000
永久性残障 若因意外事件导致身体受伤并永久性残障。	
a. 永久性终身瘫痪、完全精神失常或因受伤导致永久卧床不起。	200,000
b. 永久性完全丧失双眼视力、双手/双脚/双臂功能或其组合。	200,000
c. 永久性完全丧失双耳听觉能力。	150,000
d. 永久性完全丧失语言能力。	120,000
e. 永久性完全丧失单眼视力、单手、单脚功能。	100,000
f. 永久性完全丧失单耳听觉能力。	50,000
g. 永久性完全丧失单边肩膀、手肘、膝盖、足踝或手腕功能。	30,000
h. 永久性完全丧失单边髋关节功能。	30,000
i. 永久性完全丧失以下肢体部分的功能或因切除手术而失去以下肢体部分： i. 单根拇指 ii. 单根食指 iii. 任何其它手指或单根大拇趾 iv. 任何其它脚趾	20,000 20,000 10,000 4,000
体恤金 若发生以下事件，家人将获现金给付： a. 意外死亡；或 b. 因意外引起的产科并发症而导致死亡。	2,000

<p>女性癌症 若诊断患上乳房、子宫颈、子宫、卵巢、输卵管、阴户和阴道癌症其中一种或多种癌症，将获现金给付。</p>	20,000
<p>因产科并发症导致死亡 若因意外导致妊娠并发症或流产后三十日内死亡，将获现金给付。</p>	20,000
<p>因意外导致需要接受面部整形手术或牙科治疗 获偿还接受头部、脸部和/或颈部矫形手术，或是治疗牙齿受伤或毁坏的实际费用，每年不超过RM10,000。</p>	10,000
<p>因意外导致不孕的体恤金 若因意外伤及生殖器官（卵巢和/或子宫）导致永久性终身丧失受孕或怀孕能力，将获现金给付。</p>	10,000
<p>因意外住院津贴 若因意外住院，每日住院将获给付津贴，住院日数最多为每年100日，或是每年不超过RM10,000。</p>	10,000 (每日 100)
<p>意外所致的医药费用 获偿还因意外引起的实际医药和医院费用，每年不超过RM5,000。其中包括之后的任何传统疗法费用，每次治疗只限RM50，每宗意外不超过RM500。</p>	5,000
<p>意外和/或灼伤导致需接受皮肤移植 获偿还因意外和/或灼伤而须接受皮肤移植手术的实际费用，每年不超过RM5,000。</p>	5,000
<p>救护车费用 获偿还因意外而需使用道路救护车的实际费用，每年只限一宗意外，赔额不超过RM500。</p>	500
<p>绑架与拐带保障 获偿还绑架事件所引起的费用： a. 包括聘请私家侦探 - 高达RM5,000 和/或 b. 提供您安全被寻获线索的费用 - 高达RM25,000。</p>	30,000
<p>掠夺保障 凡遭掠夺匪或在路旁被打劫盗走或损坏身上佩戴或携拿的首饰、金钱或私人物件，以及补领私人身分证、驾驶执照、护照、信用卡和/或银行卡所需费用将获补偿，每年总额不超过RM1,000。</p>	1,000
<p>自动提款机现金提款保障 遭不知名人士强逼或威胁下被迫动用银行卡提取现款导致的实际现金损失将获赔偿，高达每年RM1,000。</p>	1,000

家庭暴力体恤金 若因家人或家庭成员制造家庭暴力，导致个人受伤、财务损失或财产受破坏，将获现金给付。	500
分娩双胞胎或多胞胎的福贵满堂红利 若自然分娩或剖腹生产诞下双胞胎或多胞胎，每年将获给付。	1,000

献金

此保单属于每年续保类型。您可自由选择按月或每年缴付 Takaful PesonaLady 回教保险献金。

年龄 (年岁)	每年献金 (RM) ¹	按月献金 (RM) ¹
18 - 40	265	24.00
41 - 60	485	43.00
61 - 70 ²	485	43.00

¹ 献金已包括RM10的印花税。

² 61岁至70岁可续保，但必须符合我们的健康状况条件。续保献金将按照41岁至60岁年龄阶层。

献金将根据您在回教保险生效日期、每月或每年保单续保日期的已届年龄计算，视何者适用。

献金数额并无保证，在续保时，我们可能根据以下事项增加或更改献金：

- 您年龄已届41岁，因此将在下月份或年度帐单付款日期更改至适当的献金数额；或
- 我们在此业务等级的保险索赔经验。

倘若您的献金付款额有所更改，您将在至少30天前接到通知。

余额分享

满期时，基金余额（若有）将由ETB和所有合格参与者以50:50比例分摊。

投保资格

您必须是马来西亚公民或永久居民，年龄介于18至60岁，方有资格参与。只要我们满意您的健康状况，您可续保至最高70岁。

请光临临近Maybank分行与我们的财务行政人员洽谈，绝无任何强制条款。此外，您亦可拨电 **1300 88 6688**，或浏览网站 **www.maybank2u.com** 以获取更多详情。

此手册说明Maybank Takaful PesonaLady回教保险的重要特点 规定 规则和不受保事项，供您在投保前作知情决定。

有关医药保健回教保险详情可参阅马来西亚国家银行发行的“医药和保健回教保险（MHT）”手册。

您应确定此计划是否最适合您的需要，而且献金是否在您的负担范围内。此手册并非回教保险契约。回教保险契约内有详述准确赔偿给付 条款和规则以及其他细节。您将获得一份回教保险契约作为投保凭据。

常见问题

如果我身在海外，我是否仍然受保？

您若因以下原因身在海外，则不受保：

- a. 一年之中超过连续3个月因公事出差或度假；或
- b. 选择在国外接受医药治疗，即使国内亦有此类治疗法。

如果我在参与后即刻被诊断有病，又将如何？

在保单第一年，除意外事件之外，凡是从保单生效日期起的首30天内发生或感染任何疾病，将不获任何赔偿给付。

如果我决定取消投保，是否需付任何额外费用？

在参与之后，您享有为期15天的“免费参阅”期。若您在此期间决定取消参与，我们将在扣除发出保单过程中的任何医药费用后，退还所有已缴付的献金。

预先存在的疾病和指定疾病是什么？

预先存在的疾病是指参与者合理知情的疾病。若属于以下其中一项情况，参与者将被视为对预先存在的疾病已合理知情：

- a. 参与者曾经或正在接受治疗；或
- b. 曾经因此被提供医药忠告、诊断结果、护理或治疗建议；或
- c. 之前或目前症状明显清楚；或
- d. 在该情况下，疾病对任何合理人士都应是显而易见的。

指定疾病是指在参与者的回教保险首120天期间发生的以下疾病以及其相关并发症：

- a. 高血压、糖尿病和心血管疾病
- b. 泌尿系统和胆道系统的所有肿瘤、癌症、囊肿、结块、息肉和结石
- c. 所有耳鼻（包括鼻窦）喉疾病
- d. 疝气、痔疮和瘻管
- e. 子宫内膜异位，包括生殖系统疾病
- f. 脊椎骨疾病（包括椎间盘）和膝盖疾病。

女性癌症给付是否有附带任何存活期？

有，从被诊断患女性癌症日期开始，您必须存活30天。

若我决定转换保单，又将如何？

在转换产品之前，您应慎重考虑新产品的承保给付、条款、规则和不受保事项是否真正适合您的回教保险需求。若无法确定Takaful PesonaLady是否适合您，请联络我们的客户服务或财务人员商谈。

是否保证可续保？

续保是无保证的，回教保险公司保留权利在给予参与者至少30天的书面通知后在续保时取消保单。

如果我忘了缴付献金，又如何？

在回教保险期结束前停止缴付献金将导致参与者的保障提早终止。

限制条款

因以下任何一项所导致或有关的事件，此保单将无给付：

1. 预先存在的疾病；或
2. 在持续受保的首120天期间发生的指定疾病；或
3. 除意外受伤之外，在回教保险生效日期或复保日期起的首30天内发生的任何健康或身体疾病，视何者为迟；或
4. 先天疾病；或
5. 无论在神志清醒或精神失常情况下自杀或自杀不遂，或人身攻击或自行伤残行为；或
6. 除了现金体恤金和产科并发症给付所述之外，任何妊娠、分娩、流产或堕胎并发症或因之所致的疾病；或
7. 醉酒或毒品中毒；或
8. 获得性免疫缺陷综合症（AIDS）和/或人体免疫缺陷病毒（HIV）；或
9. 心理疾病和神经紊乱；或
10. 性病并发症；或
11. 参与海军、陆军、空军、警队、消防服务部门或任何武装部队行动或任何武装职业；或
12. 进行潜水、采矿、伐木、地下工作、火药制作或处理或是监督爆破工人、气体制造业或船员或渔夫当值；或
13. 任何战争、罢工、暴乱或民间骚动行为；或
14. 辐射或核子污染；或
15. 恐怖行动；或
16. 参与者参加以下或接受培训或实习：
 - a. 涉及使用水底呼吸设备或配戴水肺潜水的水底活动；或
 - b. 需要使用绳索或向导的攀爬或登山活动；或
 - c. 地洞探险、在偏僻地区徒步旅行，除非有合法向导带领；或
 - d. 跳伞、悬挂滑翔、高空弹跳或任何空降活动；或
 - e. 冬季运动、狩猎、马球、越野障碍赛马、滑水或其他任何非徒步的比赛活动；或
 - f. 任何形式的专业体育。

重要事项

此手册仅含简略说明，详情无法尽述。欲知有关不受保事项、条款与规则，请参阅您的回教保险契约。



此保险计划是由马来西亚规模最大的金融机构-马来亚银行有限公司（3813-K）的子公司Etiqa回教保险有限公司（266243-D）所承保。

若英文、国文和中文版本之间出现歧义，则以英文版本为准。